
 

VADSTENA 12 JULI 2022 

"Vi ser inte makt som ett självändamål" 
 

 
Det behöver tas ett helhetsgrepp om äldreomsorgen i kommunen menar Dag Källman och Gun Möller, 

Vänsterpartiet i Vadstena. 

Foto: Katarina Hydén 

 

Vänsterpartiet vill ha inflytande i frågor som är viktiga för dem. Ett helhetsgrepp 

när det gäller äldreomsorgen och satsningar på miljön är frågor de driver. 

Vid valet 2018 ökade Vänsterpartiet i Vadstena från ett till två mandat i 
kommunfullmäktige. 

Har det bidragit till att ni kunnat påverka mera? 

– Ja, det tror jag. Det har i varje fall underlättat arbetet väldigt mycket att vara två. 
Jag satt ju ensam i åtta år och det är oundvikligt att man missar en del då. Det är 

mycket att läsa in, säger Dag Källman som är partiets förstanamn. 

Dessutom har de den här mandatperioden varit mer representerade i nämnder. 

– Det är klart att man kan påverka mera då, säger han. 



Inför förra valet sade Dag Källman vid politikerdebatten att han tyckte att hela 

siloprojektet skulle skrotas. Nu har rättsliga processen rörande det projektet slutat i 
förlikning.  

Vad säger du om den utgång det fått? 

– Det är väl att det är över, säger Källman. 

Han är kritisk till att det ursprungliga avtalet kring siloprojektet överhuvudtaget 

kom till. 

– Man får väl lägga det till historiska handlingar nu, men det kostade 4,6 miljoner 
kronor att bli av med det, säger han. 

Inför förra valet ville V se en satsning på hyresrätter och de anser att det fortfarande 
behövs. 

– Vi vet att det kommer att vara underbemannat inom skola – förskola och 

grundskola – och många pensionsavgångar inom omsorg, säger Källman. 

– Ska man kunna rekrytera unga måste de ha någonstans att bo. De köper ju ingen 

villa eller bostadsrätt och då gäller det att det finns vettiga hyreslägenheter, säger 

Gun Möller som har plats fyra på listan inför valet.  

En annan fråga som lyftes inför förra valet var landsbygden. Här anser de att det är 

positivt att en del hänt sedan dess och lyfter korttidsboendet i Borghamn som ett 
exempel. 

– Men man måste fortsätta att nöta om kollektivtrafiken. Det är bedrövligt att vi 

inte har en vettig förbindelse söderut. Borghamn är ju en central mindre ort inom 
Vadstena kommun, säger Källman. 

Kollektivtrafik behövs också för att fler ska kunna ta sig till Omberg. 

– En cykelväg vill vi också ha nedåt, fortsätter han. 

Under den gångna mandatperioden har det vid tillfällen framkommit synpunkter på 

att oppositionspartierna inte haft tillräcklig insyn i majoritetens politik och 
diskussioner som föregått beslut. 

Hur upplever ni att det varit? 

– Vi har givetvis inte samma insyn. På ett sätt är det inte så lustigt. Majoriteten har 
en helt annan möjlighet att jobba ihop med tjänstemannastaben. De har bättre 

möjligheter att ha möten med kommundirektören och chefer i 
kommunförvaltningen. Det där har även revisorerna påpekat och direkt efter att de 
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påpekat blev det faktiskt bättre med förhandsinformation vid nästa 

kommunstyrelse, säger Källman. 

Beslut att inte svara på Aktion Rädda Vätterns brev utan att ta upp frågan i 

kommunstyrelsen och turerna kring centralkök i Norrsten ihop med Motala 

kommun anser Dag Källman är exempel på sådana ärenden som borde hanterats 
med mera insyn från andra partier och hanterats annorlunda. 

Under den här mandatperioden har skolprojektet både stoppats från bygge på 

Cirkusplatsen och sedan omarbetats till nuvarande plan för ombyggnation, 
renovering och bygge av sporthall. 

– Jag tycker att den plan vi har nu är bra. Som jag kunnat se på presentation och 
ritningar så gör man det bästa av situationen, säger han. 

Vilka frågor är viktigast för Vänsterpartiet inför det här valet? 

– Äldreomsorgen är en väldigt viktig fråga, säger Gun Möller. 

Hon påpekar att antalet äldre i Vadstena kommer att öka markant de närmaste åren. 

– Det är där man vet att behoven ökar också. Hemtjänsten är redan idag ansträngd 

och går med underskott, fortsätter hon. 

Här vill de se en satsning på att rekrytera personal och anser att de då är väldigt 

viktigt att kommunen är en attraktiv arbetsgivare. 

– Eftersom vi ska bo hemma längre ställs också högre krav på kompetens hos 

hemtjänstpersonalen, säger hon. 

De menar att många saker måste vävas in såsom lön, arbetsvillkor, 
boendemöjligheter, barnomsorg och självbestämmande grupper. 

– Ibland är stora fina investeringar bra, men de viktigaste investeringarna är de man 
gör i människor, säger Källman. 

De anser att rekrytering av sjuksköterskor till hemsjukvården också behöver 

prioriteras. 

Nattöppen barnomsorg är en annan fråga partiet driver nu. 

Gun Möller och Dag Källman anser att mer behöver göras för demokratin. 

– Valen är jätteviktiga, men parlametarismen är inte hela demokratin. Demokratin 
är mycket mer, säger han. 
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Han påpekar att det varit utomparlamentariska folkrörelser som drivit igenom 

frågor som rösträtt, arbetaskydd och semesterlagstiftning. 

– Jag tror att vi måste liva upp folkrörelseverksamheten igen. Öka kontakten med 

valda politiska representanter och invånarna, säger han. 

Vad skulle man kunna göra lokalt? 

– En fungerande allmänhetens frågestund vore en bra början, allmänpolitisk debatt 

minst en gång om året med partierna i en vettig lokal där det får plats folk, säger 

Källman. 

Där menar han att partierna skulle kunna presentera sina övergripande mål. 

– Inte bara fråga för fråga och ärende för ärende. Utan visa var man står i samhället, 
säger han. 

Utöver det menar han att det finns ett moraliskt ansvar hos politikerna att få fart på 

till exempel hyresgästföreningar och kulturföreningar.  

 

Träd är en annan viktig fråga för V i Vadstena. 

– Vi har lämnat in en motion om trädplaneringsplan. Till att börja med ska man 

nyplantera när man tar bort träd, men mer än så – att utöka trädbeståndet. Jag tror 

att vi är den trädfattigaste kommunen i Östergötland, säger Dag Källman och 
fortsätter: 



– Det har betydelse både för klimatkampen och för trivseln. Det finns kommuner 

som har sådana här trädplanteringsplaner. Stockholms stad har bestämt att de ska 
sätta två nya för varje de tar bort. 

Värnandet av Vätterns vatten och kulturarvet lyfter partiet också upp som viktiga 

frågor. 

– När det gäller miljön är det viktigt med Vättern så att den frågan inte tappas bort. 

Det är viktigt att hålla liv i Vätternfrågan, säger Gun Möller. 

Vilka kan ni tänka er att samarbeta med efter nästa val? 

– Vi förhandlar och samråder inte med Sverigedemokraterna. Vi ska inte uppträda 

så att det blir personliga motsättningar, men vi förhandlar inte med dem. Sedan kan 
vi tänka oss att samarbeta med de andra partierna i fråga för fråga där vi är överens, 

säger Källman och fortsätter: 

– Vi ser inte makt som ett självändamål. Vi vill däremot ha inflytande. Då är det 
när det gäller överenskommelser eller när vi kan få ett enhälligt beslut. 

 

 

 

Vänsterpartiet 

Antal mandat idag? 2 

Hur många mandat har ni efter valet? 

– Det svarar vi inte på. Det ska väljarna svara på, men vi hoppas givetvis på flera. 

Viktigaste valfrågan? 

– Ett samlat grepp när det gäller äldreomsorg och omsorg. 

Viktigaste framtidsprojektet för Vadstena under 2022-2026? 

– Där säger vi äldreomsorgen igen. 

Om ni vinner valet, hur många invånare har Vadstena 2026? 

– Rätt skött tror jag kommunen har förutsättningar för 8 000, men det är långt ifrån 

säkert. 

 


